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Gemeenteraad Assen 
College B&W Assen 
Noordersingel 33 
9401 JW Assen 
 
Assen, 18 juni 2025 
 
Onderwerp: Raadsvoorstel Nieuwe bestuursovereenkomst opvang AZC Schepersmaat 4, 
Assen 
 
Geachte leden van de gemeenteraad, geacht College, 
 
Middels dit schrijven wil ik mij aan de hand van enkele stellingen en vragen tot u richten. 
 

**Leefbaarheid van de wijk: bewonersperspectief Zuiderpark** 

De wijk herbergt ca. 340 inwoners, veelal ouderen, en is voor tien jaar ‘gastheer’ geweest 
van bijna 1.000 AZC-bewoners. Een vestiging voor maximaal 10 jaar, dreigt nu verlengt te 
worden tot 2041. Dat is geen verlenging: maar een permanente verandering, waarbij de 
inwoners pas achteraf gelegenheid hebben gehad om zich hiertegen uit te spreken. 
Dat betekent een druk die zichzelf ondermijnt: overlast, verlies van rust, de illusie van een 
tijdelijke situatie die verandert in een langdurige belasting. Deze belasting zal voor de 
inwoners die hoog op leeftijd zijn, de rest van hun leven zal duren.  
 
In het raadvoorstel wordt geschetst dat grotere aantallen per locatie meer geld opleveren 

voor het COA en daarmee voor betere faciliteiten, efficiëntere begeleiding en hogere 

kwaliteit van de locatie en aanbod van activiteiten. “Om de opvang betaalbaar te houden, 

kan het COA grote lange termijn investeringen alleen doen als er voldoende asielzoekers op 

een locatie wonen.” 

Echter de meeste opvang locaties in Nederland hebben veel minder dan 1000 bewoners, 

veel zelfs minder dan 360, daaruit blijkt dat het COA opvang op kleinere schaal wel degelijk 

mogelijk kan maken.  

* Waarom zou één wijk structureel een disproportionele opvangtaak vervullen, terwijl andere 

wijken belasting ontlopen? 

* Wat zijn de geschikte andere locaties in Assen die gezamenlijk verantwoordde, 3 of 4 

kleinschalige opvanglocaties kunnen bieden voor totaal ca. 360 mensen?  

* Wat levert het de gemeente Assen concreet op om 640 extra asielzoekers op te vangen, 

terwijl de wettelijke verplichting volgens de spreidingswet slechts 360 plekken bedraagt? 

• Is het echt puur een ‘act of solidarity’, of zit er meer in voor de gemeente? 

• En hoe verhoudt dit zich tot de kwaliteit van opvang voor die 360 mensen die u wél 

verplicht bent te huisvesten? Wordt hun opvang mogelijk minder humaan omdat u 

voor een schaal gekozen heeft boven de menselijke maat? 
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**Menswaardige kwaliteit: opvang vanuit het AZC-perspectief** 

Bewoners van het AZC dragen diepe littekens mee – trauma’s, angst, soms PTSS – vaak 

ontstaan in omstandigheden die hun leven grondig hebben verstoord. Hun verblijf in de 

opvang kan heling brengen… of het trauma juist verergeren. Een groot deel van de 

bewoners van een AZC kampt met ernstige psychische problemen (meer dan 50 %). Hoe wil 

de raad ook voor deze groep een humane leefomgeving waarborgen, in achtneming van 

fysieke omstandigheden, psychische ondersteuning en sociale veiligheid. En welke 

voorwaarden naar het COA stelt de raad daar aan?  

 

**Voorwaarde voor herstel is kleinschaligheid en privacy.**  

* De huidige inrichting waarin gezinnen sanitaire voorzieningen delen met meerdere mensen 

op de gang leidt tot stress, conflicten en verlies van rust. 

* Zaken als privacy, eigen kookgelegenheid, schoon sanitair en een plek waar je veilig kunt 

zijn, zijn geen luxe – maar basisvoorwaarden voor menswaardige opvang. 

**Vragen aan de raad:** 

* In de raadvergadering bleef de vraag of een grotere of een kleinere opvanglocatie beter is 

voor de bewoners zelf onbeantwoord. Daarom verzoek ik u te onderzoeken wat beter is voor 

de doelgroep, met een hoge prevalentie van psychische problematiek zoals PTSS, 

depressie en angsten, om zich goed te kunnen ontwikkelen.  

* Bent u bereid kwaliteitsnormen (zoals schoon sanitair, kookgelegenheid met max. 1 ander 

gezin delen) contractueel op te nemen in de overeenkomst met COA?  

* Hoe garandeert u dat traumatiserende omstandigheden worden voorkomen, bijvoorbeeld 

door evaluatie met bewoners zelf?  

 

**Probleem: te weinig opvangcapaciteit** 

De kern van het probleem is dat er onvoldoende reguliere huisvesting is voor statushouders 

die al in Nederland zijn, waardoor grote AZC’s blijven bestaan. Het grote aantal van 1000 

opvangplaatsen wordt vooral gebruikt om dit te rechtvaardigen, terwijl het eigenlijk een 

symptoom is van het onderliggende probleem: de trage doorstroom naar reguliere 

huisvesting. 

Kortom, het is essentieel om niet alleen te blijven investeren in grote AZC’s, maar vooral te 

focussen op het verbeteren van de doorstroom en het vergroten van reguliere huisvesting. 

Zo draag je bij aan een duurzamere en rechtvaardigere oplossing voor iedereen. 

 

**Belofte** 

Wij, de wijk Zuiderpark/ Assen-Oost waren bereid om tijdelijk te dragen, in de wetenschap 

van een eindpunt (10 jaar). Die belofte is geschonden. Een verlenging tot 2041 is geen 

overeenkomst maar een verraad aan de wijk. 
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**Vragen aan de raad:** 

* Bent u bereid te erkennen dat dit voorstel de grenzen van (juridische en ethische) 

verantwoord beleid overschrijdt? 

* Wanneer hebt u voor het laatst een kop koffie gedronken met een bewoner van het AZC? 

Hoe kunt u spreken van humane opvang zonder concreet begrip van hun leven? 

* Wat vinden de bewoners van het AZC zelf van de ‘beheersbaarheid, de kwaliteit van 

opvang, de communicatie en de participatie.  

* Gaat u vandaag instemmen met het voorstel over een verlenging van het AZV voor 

tenminste 15 jaar. Met een onbepaald eindpunt, zonder evalueringsmomenten of uitzicht 

voor bewoners van de wijk Zuiderpark?  

Er zijn nog te veel vragen waarbij voldoende onderbouwde antwoorden ontbreken om tot 

een goedkeuring van het voorstel te kunnen komen en gevolgen op lange termijn te kunnen 

overzien. 

 

**Dringende Oproep aan college en gemeenteraad** 

 

 

**Aan het college:** 

Trek het huidige voorstel in. Ga terug naar de tekentafel. Onderzoek spreiding, 

kwaliteit, humaniteit, psychische gezondheid, privacy en draagvlak. Durf te erkennen 

dat afspraak een afspraak is – maximaal 10 jaar Schepersmaat 4. 

**Aan de gemeenteraad:** 

Stem tegen dit voorstel. Laat ons samen zorgen voor een opvangsysteem dat 

menswaardig is én gedragen wordt door álle inwoners van Assen. 

 

 

Behandel dit als een kans om te kiezen voor solidariteit, gemeenschapskracht en 

menselijkheid.  

 

Dank u wel. 
 
 
Met vriendelijke groet, 


